



Mediopan

Tablets



Composition:

Each **Mediopan** tablet contains 10 mg Scopolamine (Hyoscine-N-butyl-bromide).

Properties:

- **Mediopan** effectively and specifically suppresses spasms of the digestive and ureogenital systems.
- There are no central effects.
- It does not have the side effects of atropine in the therapeutic dosages.

Indications:

- **Spasms and hypermotility of G.I. tract:**
Gastritis, peptic ulcers, spasms of the esophagus, cardia or pylorus, spastic constipation, diarrhea, post operative and post anesthesia nausea and vomiting, spasms after abdominal surgery.
- **Spasms and dyskinesia of the biliary ducts:**
Cholecystitis, cholangitis, cholelithiasis, and in acute pancreatitis.
- **Spasms in the urinary tract:**
Urolithiasis and renal colic.
- **Spasms of the female genital tract:**
Dysmenorrhea, adnexitis, parametritis, and in post- partum pain.

Contraindications:

- Glaucoma, prostatic hypertrophy, tachycardia, and mega-colon.
- In pregnancy **Mediopan** should only be given with the physician approval.

Side effects:

Rare at therapeutic doses but includes: constipation, dryness of mouth and drowsiness.

Drug interactions:

Mediopan effect may be enhanced by the concurrent administration of tricyclic antidepressants.

Dosage & Administration:

1 - 3 tablets daily.

Presentation:

2 blisters each one contains 10 tablets / carton box.

* THIS IS A MEDICAMENT *

- Keep out of reach of children.
- A medicament is a product which affects your health, and its consumption contrary to instructions is dangerous for you.
- Follow strictly doctor's prescriptions, the method of use and instructions of the pharmacist who sold the medicament.
- The doctor and pharmacist are experts in medicine, its benefits and risks.
- Do not by yourself interrupt the period of treatment prescribed for you.
- Do not repeat the same prescription without consulting your doctor.

(Council of Arab Ministers)

(Union of Arab Pharmacists)

Mediotic Labs Pharmaceutical Industries

www.mediotic.com - Homs - SYRIA - Tel: 2000



ميدويبان

مضغوطات



التركيب:

تحتوي كل مضغطة من **ميدويبان** على ١٠ ملغ سكوبولامين (هيوسين - ن - بوتيل برومايد).

الخواص:

- يكبت **ميدويبان** وبشكل نوعي و فعال التشنجات في الجهاز الهضمي و الجهاز البولي التناسلي .
- ليس له تأثيرات مركزية.
- ليس له الآثار الجانبية للأتروبين في الجرعات العلاجية.

الاستطبابات:

- تشنجات و فرط حركية الجهاز المعدي المعوي:
- التهاب المعدة ، القرحة الهضمية ، تشنجات المري و الفؤاد و البواب ، الإمساك التشنجي ، الإسهال (لمعالجة التشنج المرافق) ، الغثيان و الإقياء بعد العمليات الجراحية و بعد التخدير ، التشنجات بعد الجراحة على البطن .
- تشنجات و عسر الحركة في القنوات الصفراوية:
- التهاب المرارة ، التهاب الأوعية الصفراوية ، التخصي الصفراوي ، التهاب المعنكة الحاد .
- تشنجات الجهاز البولي:
- التخصي البولي (حصيات الجهاز البولي) ، المغص الكلوي (القولنج الكلوي) .
- تشنجات الجهاز التناسلي الأنثوي:
- عسر الطمث ، التهاب الملحقات ، التهاب حول الرحم ، ألم بعد الولادة .

مضادات الاستطباب:

- الزرق ، تضخم المونة ، تسرع القلب ، القولون العرطل .
- في حال الحمل لا يعطى إلا بموافقة الطبيب .

التأثيرات الجانبية:

نادرة في الجرعات العلاجية و تشمل الإمساك ، جفاف الفم ، النعاس .

التداخلات الدوائية:

قد يزيد إعطاء مضادات الاكتئاب ثلاثية الحلقات من تأثير **ميدويبان**.

الجرعة و طريقة الاستعمال:

مضغطة إلى ثلاث مضغوطات يوميا.

التعبئة:

علبة من الكرتون تحوي ٢ شريط بلستر كل منها ١٠ مضغطة.

0751 03 12/2019

* هذا دواء *

- لا تترك الأدوية في متناول أيدي الأطفال .
- الدواء - مستحضر يؤثر على صحتك واستهلاكه خلافاً للتعليمات يعرضك للخطر .
- اتبع بدقة وصفة الطبيب وطريقة الاستعمال المنصوص عليها وتعليمات الصيدلي الذي صرفها لك .
- الطبيب والصيدلي هما الخبيران بالدواء وينفعه وضره .
- لا تقطع مدة العلاج المحددة لك من تلقاء نفسك .
- لا تكرر صرف الدواء من دون وصفة طبية .
- (مجلس وزراء الصحة العرب) (اتحاد الصيدالة العرب)

مفترات ميدويوتيك للصناعات الدوائية

ص.ب. ٤١٤ - حمص - سوريا - هاتف : ٢٠٠٠